

高雄市立凱旋醫院簡介

高雄市立凱旋醫院，前身為「台灣省立高雄療養院」，乃台灣省政府為方便中南部民眾就醫，於台灣南部成立之第一所公立精神科專科醫院，1960年元月1日核准成立，院址設於「高雄市苓雅區福成街2號」，並於1961年1月21日正式開幕，爾後即將此日訂為院慶，首任院長林鴻德先生。當時院舍為深具台灣庭園特色的四合院建築，病床計有120床，

1984年7月1日，配合高雄市升格為直轄市，將本院改隸高雄市政府所屬，奉准更名為「高雄市立凱旋醫院」，併同時承接高雄市政府社會局興建的「大寮精神病養護所」，將之規劃為本院附設「復健治療中心」，建構本院急性與慢性精神病患完整之醫療照顧系統，提供南部民眾更完善的精神科專科醫療服務。1988年7月因「高雄市立煙毒勒戒所」奉准裁撤，歸併本院成立「煙毒勒戒科」，掌理成癮藥物及煙毒之勒戒、復健及追蹤治療等業務。1991年9月本院業務需求增加，興建綜合大樓（現址地下三層、地上十二層，總樓地板面積79,193平方公尺 23,956坪）於1998年10月正式啟用，迄今本院已達1,427病床的南台灣最具規模精神科教學醫院。

目前本院設置醫療科室11、行政科室6、大寮百合養護中心、社區復健中心、康復之家、精神護理之家，辦理衛生所門診中心及高雄市自殺防治中心、社區心理衛生中心等相關服務設施，另提供精神鑑定、殘障鑑定、門診、美沙冬替代療法、急診、急性住院、慢性復健治療、濫用藥物檢驗實驗室、藥癮戒治、元氣坊健檢、日間留院、轉介照會、精神醫療網、職業訓練就業輔導、社區復健、社區追蹤、社區心理衛生、長期收容、災難心理重建、學校心理衛生、家庭暴力防治、性侵害防治等服務，經教育部評定為優等之「精神科專科教學醫院」，亦為衛生署審定為優等之「專科醫師訓練醫院」，並指定為高、高、屏、澎地區精神醫療網之核心醫院，負責提供南台灣民眾整體、連續及方便性之精神醫療專業服務。

Kaohsiung Kai-Suan Psychiatric Hospital

The predecessor of Kaohsiung Kai-Suan Psychiatric Hospital was “Taiwan Provincial Kaohsiung Psychiatric Hospital,” which was the first public psychiatric hospital established on January 1, 1960 by the provincial Government of Taiwan. The address of the hospital was “2 Fucheng Street, Lingya District, Kaohsiung City.” The hospital was built in the form of the traditional Taiwanese four-sided houses with a square courthard. The hospital, which had 120 beds, was officially opened on January 21, 1961 with Mr. Hung-Teh Lin as its founding superintendent.

Taiwan Provincial Kaohsiung Psychiatric Hospital was subordinated to Kaohsiung City Government under the new name of “Kaohsiung Kai-Suan Psychiatric Hospital” on July 1, 1984. At the same time, this hospital took over “Taliao Psychiatric Shelter Center” established by Kaohsiung City Government. Thus, Kai-Suan Hospital, with Taliao Center attached to it, established a complete medicare system for acute and chronic psychiatric patients. In July 1988, the “Kaohsiung Municipal Narcotic Abstention Center” was approved to transfer its former functions to our Hospital.

The construction of a new Synthetic Building for our Hospital began in September 1991. It is a building with 12 stories above the ground and 3 stories underground with a total area of 79,193 square meters (=23,956 ping) The construction project was completed in October 1998. Today, our Hospital, with 1,427 beds, has become the most important psychiatric hospital in southern Taiwan.

New a day, there are 11 medical departments, 6 administrative departments, and “Taliao Lily Park Shelter Center” in our hospital. There are comprehensive and relevant service facilities such as community rehabilitation center, half-way house, nursing home, outpatient clinic service, and community mental health center. We provide general and disability assessment and certification, methadone substitution treatment, psychiatric emergency, emergency detention care, rehabilitation programs for chronic patients, special laboratory for illegal screening, treatment programs for substance dependency, general mental health screening section, day care unit, consultation and liason services, psychiatric service network, occupational skill training and counseling, community rehabilitation programs and follow-up, institution for chronic patients, trauma related issues and psychological rebuilt, school mental health, domestic violence and sexual assault related issues.

Kai-Suan Psychiatric Hospital has been certified as “excellent teaching hospital in psychiatry” as well as a “psychiatric training center” . She also acts as a core center of psychiatric service network responsible for Kaohsiung City, Pingtung county. We are delighted to provide comprehensive, continued and convenient psychiatric services for the public in southern Taiwan.

Our Hospital has been assessed as a excellent “teaching hospital of psychiatry” , rated as a “training hospital for psychiatric specialist” , and also specified as the core hospital of psychiatric medicare network for Kaohsiung City, Kaohsiung County, Pingtung County, and the Pescadores. We are responsible for providing comprehensive, continued and convenient psychiatric services for the public of southern Taiwan.